

856 黃金福隆線 Golden Fulong Shuttle bus 黃金福隆線 황금 푸롱선

線 G 18 壯圍沙丘線 Zhuangwei Dune Shuttle bus 壯圍沙丘線 장웨이 사구선

線 G 19 宜蘭東北角海岸線 Yilan and Northeast Coast Shuttle bus 宜蘭東北角海岸線 이란 동북각 해안선



中文/English

- 指導單位 | 交通部觀光署 黃金福隆線-基隆客運(平日) 0800-002279
- 主辦單位 | 交通部觀光署東北角及宜蘭海岸國家風景區管理處 黃金福隆線-基隆客運(基隆站) 02-2432-3185
- 協辦單位 | 基隆客運 壯圍沙丘線-宜蘭東北角海岸線-國光客運 03-9384171  
國光客運  
雄獅旅行社
- 承辦單位 | 傑森全球整合行銷股份有限公司

Advisor : Tourism Administration, MOTC  
Organizer : Northeast and Yilan Coast National Scenic Area Headquarters, Tourism Administration, Ministry of Transportation and Communications  
Co-organizers : Keelung Bus, KUO-KUANG Bus, Lion Travel.  
Sponsor : JWI Marketing.

Golden Fulong Shuttle bus-Keelung Bus (Weekdays) : 0800-002279

Golden Fulong Shuttle bus-Keelung Bus (Ruifang Station) : 02-2432-3185

Zhuangwei Dune Shuttle bus, Yilan and Northeast Coast Shuttle bus-KUO-KUANG Bus : 03-9384171



接受交通部觀光局補助 (分攤配合)廣告

路線地圖 Route Map



- 856 黃金福隆線 Golden Fulong Shuttle bus
- 18 宜蘭東北角海岸線 Yilan and Northeast Coast Shuttle bus
- 18 壯圍沙丘線 Zhuangwei Dune Shuttle bus



台灣好行官方網站 Taiwan Tourist Shuttle Official Website



火車時刻表 Train Operation Time

節慶活動 Festivals and Events

**福隆國際沙雕藝術季**  
Fulong International Sand Sculpture Art Festival  
6-10月 Jun-Oct

**福隆生活節**  
Fulong Life Festival  
6-10月 Jun-Oct

**壯圍生活節**  
Zhuangwei Living Arts Festival  
6-2月 Jun-Feb

**草嶺古道芒花季**  
Caoling Historic Trail Silvergrass Season  
11-12月 Nov-Dec



東北角及宜蘭海岸國家風景區管理處官方網站  
Official Website of the Northeast and Yilan Coast National Scenic Area Headquarters



東北角及宜蘭海岸國家風景區管理處臉書專頁  
Facebook Page of the Northeast and Yilan Coast National Scenic Area Headquarters



套票資訊 Ticket Package Information

**購買套票請洽雄獅旅遊門市**  
Please visit Lion Travel Stores to purchase the promotion tickets

電話訂票 Telephone booking **02-87939665**  
(雄獅旅行社 LionTravel)

• **台北站前門市**  
Taipei Station Front Store **02-2314-1880**  
台北市中正區北平西路3號(台北火車站售票大廳內)  
No. 3, Bei Ping West Road, Zhong Zheng District, Taipei City (situated within the ticket lobby in Taipei Main Station)

• **板橋車站門市**  
Banqiao Station Store **02-7716-3366**  
新北市板橋區縣民大道二段7號(板橋車站北二門)  
No. 7, Section 2, Xianmin Blvd, Banqiao District, New Taipei City (North Gate 2, Banqiao Station)

• **南港車站門市**  
Nangang Station Store **02-7709-3727**  
台北市南港區南港路一段313號B2  
B2, No. 313, Section 1, Nangang Road, Nangang District, Taipei City

**實體通路可能遇整修情況建議購買前請洽專線確認營業時間**  
Visitors are recommended to make a phone call to check the business hours before heading out to make a purchase because physical stores might be under renovation.

G3 九份老街 Jiufen Old St.



九份

清朝光緒19年(西元1893年)在九份地區發現砂金，淘金與採金的人潮便逐漸湧入此地，於是展開了淘金歷史，在1971年正式結束開採。九份位處於環山面海的丘陵地上，為一座高低錯落有致的山城聚落，風土民情充滿濃厚的人情味。隨著季節的變化，山景也大異其趣，呈現不同的風貌。過去，九份成為淘金客的尋夢園，如今，它已成為許多藝術工作者的殿堂。

Jiufen

In 1893, alluvial gold was discovered in Jiufen during Emperor Guangxu's reign (Qing dynasty), and gold panning and gold mining crowds came to the area and so it began the era of gold prospecting. Mining officially ended in 1971. Jiufen is located in a hilly area surrounded by mountains and facing the sea. It is a steep mountainside settlement rich in local customs and full of friendly residents. With the changing of seasons, the mountain scenery also varies greatly and displays different facades. In the past, Jiufen was a paradise for gold prospectors, but nowadays, it has become a haven for many artists.

G6 黃金瀑布 Gold Waterfall



黃金瀑布

早期因為小溪上游開採銅礦，礦砂沈積溪床，雨水經層層裂隙滲入礦體，與黃鐵礦及硫磺銅礦接觸，經氧化還原及鐵細菌之催化作用，形成高酸性礦水最後再由地表排出，因而形成金黃色的瀑布奇觀，而黃褐色的陰陽海，就是黃金瀑布與濂洞溪所排出之酸性水所造成的天然現象。

Gold Waterfall

In the early days, as copper ore was mined upstream, the sediment was deposited in the streambed, and rainwater seeped into the orebody through the surface cracks and came into contact with pyrite and enargite. As a result, highly acidic mineral water was formed due to the catalytic reaction caused by iron-oxidizing bacteria, which resulted in the formation of the stunning golden yellow waterfall. The yellowish-brown Yin Yang Sea is a natural phenomenon caused by the acidic water discharged from the Golden Waterfall and Liandong Stream.

Z4 壯圍沙丘旅遊服務園區 Zhuangwei Dune Visitor Center



宜蘭魅力新亮點：壯圍沙丘旅遊服務園區

壯圍沙丘旅遊服務園區是由名建築師黃聲遠設計，採用綠建築概念，融合宜蘭的地景環境，保留壯圍沿岸連綿的沙丘景觀、獨特的動植物生態，作為遊客尋訪體驗的展示主體。展場區現規劃有遊客中心、展覽空間及多功能休憩區等服務設施，來到這裡不論在晨曦，日落，還是月昇，漫步園區、聆聽浪潮的聲音、賞景休憩都是絕佳享受，是宜蘭的國際魅力新亮點。

Zhuangwei Dune Visitor Center

Zhuangwei Dune Visitor Center was built using green architecture concepts by famed architect Huang Sheng-Yuan. The building's design integrates Yilan's natural scenery, preserving the sand dune landscape of Zhuangwei's shores and the unique flora and fauna of the area, letting them serve as the centerpiece of visitors' experience. The exhibition area features facilities such as a visitor's center, an exhibition hall, and a multi-function leisure area. Whether it be dawn, dusk, or nighttime, having a stroll through the park, listening to the waves, and taking in the scenery is always greatly enjoyable, making the visitor center a new highlight of Yilan's international charm.

Z7 永鎮濱海遊憩區 Yongzhen Coastal Recreation Area



打卡拍照秘境：永鎮海濱公園

位於永鎮廟的後方，鄰近宜蘭市區，是壯圍著名的海濱聖地，也是民眾吹海風、踏浪、散步、眺望龜山島的好地方。

Yongzhen Seaside Park

Located behind Yongzhen Temple and near the Yilan downtown area, the Yongzhen Seaside Park is a famous seaside haven in Zhuangwei where people can enjoy the sea breeze, dip their feet in the waves, take a stroll, and enjoy the view of Guishan Island.

Y5 東北角風景區外澳站 Northeast Coast National Scenic Area(Wai'ao Station)



衝浪賞景好去處：外澳濱海遊憩區

外澳服務區正對著龜山島，獨擁大片濕地沙灘，得天獨厚，吸引大批遊客到此衝浪、散步賞景。這座建築是由名建築師姚仁喜設計，造型新穎而具有多重意象，黃色外牆襯著藍天大海特別吸引遊客目光，可在此欣賞龜山朝日、神龜戴帽等美景。

Wai'ao Coastal Recreation Area

The new center faces the Turtle Island and is blessed with a special wetland beach where visitors can take a scenic walk. Some say its service center looks like a paraglider canopy, while other say it's like a boat. Why not see this eye-catching yellow building that leans against the blue sky and the green sea by yourself? At dusk and dawn, looking out from this trail, you'll see that the ocean is bathed in a golden halo. You can also find that the Turtle Island seems to be worshipping the Sun at sunrise or that it wears a hat of clouds on cloudy days.

Y8 北關(北關海潮公園) Beiguan (Beiguan Tidal Park)



天然單面山秘境：北關海潮公園

北關海潮公園位於頭城鎮更新里，可觀賞單面山、豆腐岩、海蝕平台等造型獨特的地質景觀，已成為濱海公路上最佳遊覽據點之一，在制高點還能看見火車從海岸邊疾駛而過，成為熱門的鐵道攝影據點，也是觀賞古代蘭陽八景中「北關海潮」的所在地。

Beiguan Tidal Park

The Beiguan Tidal Park is located in Genxin Neighborhood (formerly named Gengfang), Toucheng Township, Yilan County and was called Lancheng in the past. Soldiers already stationed here when Emperor Jiaqing of the Qing Dynasty ruled Taiwan. Today, only two 180-year-old cannons remain here. Walk along the park's hiking trail and you'll see strange geological formations like Single-faced Mountain, Tofu Rock and sea erosion platforms. It is these formations that make the park a popular destination along the Coastal Highway. Other facilities in the park include a coastal pavilion, a parking lot, public toilets, scenic spot introduction boards, and a food and beverages center. Many other smaller historical objects and geological formations can be appreciated.

G9 南雅南新宮 Nanya Nanxin Temple



愛玩山海戀：南雅海岸

於此站下車，步行約5分鐘，則開始進入「南雅海岸」。由於山勢陡峭，所以海岸及海蝕風化岩最為發達，各層岩石受侵蝕的程度、侵蝕速率也有所不同而產生造型奇特的地貌，而節理在風化侵蝕的作用下，形成了如針狀或柱狀的「岩峰」。另外還有南雅地質步道、南子各步道，都是能讓遊客飽覽沿岸壯麗景觀的步道。

Nanya Coast

Disembark at this station and walk for five minutes to arrive at the Nanya Coast. Due to the steep mountain face, the most common topographical landmarks are cliffs and eroded rock. The resistance to erosion of different layers of rocks has formed a unique landscape. Due to wind erosion, some rocks have been formed into pillar or even needle-like "rock sculptures". In addition, the Nanya Geographical Trail and Nanzilin Hiking Trail allow visitors to visit and take in the splendid scenery along the coast.

G11 龍洞灣公園 Longdongwan Park



浮潛戲水天堂：龍洞灣海洋公園

龍洞灣海洋公園內地質景觀千變萬化，建築主體由石塊組成，設有咖啡廳、游泳池、潛水池、地質教室等設施。這裡是由九孔養殖池改建而成，是個相當適合潛水及學習獨木舟的地方。退潮時，海岸邊會出現長達一百公尺以上的潮間帶，可以觀察到許多特殊的海洋生物，是能夠寓教于樂的遊憩景點。

Longdong Bay Ocean Park

As a popular recreational spot combining a café, swimming pools, snorkeling training pools, and a geological exhibition center, Longdong Bay Ocean Park is reconstructed from abalone aquaculture ponds and has been converted into the perfect place for diving, snorkel training and canoeing. During low tide, the 100-meter tidal flat provides a wonderful chance to investigate all kinds of living coastal creatures.

Z11 烏石港轉運站 Wushi Harbor Transfer Station



賞鯨觀光漁港：烏石港(蘭陽博物館)

烏石漁港於清道光六年(西元1826年)正式啟用，因對外貿易繁盛，清朝曾於此設立砲台、海關及駐軍等，具有深厚的歷史意義，曾是宜蘭的第一大港。民國88年設立了假日觀光魚市，現因宜蘭外海為相當著名的賞鯨景點，烏石漁港也成為眾多賞鯨船出入的港口。

Wushih Harbor(LANYANG MUSEUM)

Steeped in historical significance and once the largest harbor in Yilan, Wushi Harbor officially opened in 1826. Because of the once thriving international trade, the Qing Dynasty government established forts and customs and stationed military here. A weekend tourist fish market was set up in 1999. Because the area offshore of Yilan has become a famous whale-watching spot, Wushi Harbor has become a much trafficked harbor for whale-watching boats.

Z10 大坑觀景台 Dakeng Viewing Deck



海天一線好風景：大坑觀景台

原本是堤防上廢棄的海巡營舍，經翻修後改名為大坑觀景台，2022年6月開幕的咖啡甜點餐廳「川岩River Stone Coffee Bar」，是旅客可以坐下來歇腳、遠眺龜山島海景，以及品嚐美味料理的好去處。附近還有秘密衝浪景點「臭水」、自行車道，可以一路騎到烏石港、蘭陽博物館！

Dakeng Viewing Deck

This once abandoned guard house on the embankment was renovated and transformed into the Dakeng Viewing Deck. In June 2022, River Stone Coffee Bar opened its doors, providing visitors with a great place to sit down, rest, admire the view of Guishan Island and the ocean, and enjoy delicious refreshments. There is also a secret surfing spot known as "Choushui" nearby, as well as a bicycle path that leads straight to Wushi Harbor and the Lanyang Museum!

Y9 大溪(大溪火車站) Daxi (Daxi Train Station)



衝浪賞景好去處：蜜月灣

大溪以眉月形狀的迤邐海灣、海水湛藍清澈聞名，蜜月灣南北兩側分佈著礁岩，僅中間少部分為細軟沙灘，除了風景秀麗，可供戲水賞景外，由於海灣遼闊，且離海岸數百公尺的海底地形起伏很大，海浪常激起2-3公尺高，波濤洶湧，更是水上活動及衝浪聖地，每年吸引不少極限挑戰者來此參加全國性衝浪比賽。

Honeymoon Bay

Daxi is famous for its winding bay in the shape of a crescent moon and its clear blue water. Honeymoon Bay is dotted with reefs on the north and south sides, and only a small part in the middle is a beach with soft sand, perfect for enjoying the beautiful scenery and water leisure activities. In addition, huge waves of two to three meters are formed here because the bay is vast and the seabed, extending a few hundred meters away from the coast, has an undulating terrain. The high, rough waves make Honeymoon Bay a mecca for water sports and surfing. Every year, many extreme sports challengers come here to participate in national surfing competitions.

Y11 天公廟(大里遊客中心) Tiangong Temple (Dali Visitor Center)



草嶺古道、桃源谷、天公廟

大里遊客中心館內展示以人文史蹟為主軸，提供遊客豐富的旅遊資訊及解說導覽服務。而有蘭陽第一勝之稱的大里天公廟(又稱慶雲宮)，地理環境幽美，遠來的香客絡繹不絕。廟旁的小徑是通往草嶺古道的起點之一，草嶺古道可說是臺灣的第一條橫貫道路，每年秋天的芒花季都吸引大批遊客到訪，是東北角最受歡迎的健行路線。

Caoling Historic Trail, Taoyuan Valley, Tiangong Temple

The Dali Tiangong Temple is visible after passing Shicheng, where it sits at the foot of green mountains. The Dali Visitor Service Center is located to the side of the temple, and is a location first timers must visit to understand Dali and collect valuable information. There are two popular hiking routes near by Dali, "Caoling Historic Trail" and "Taoyuan Valley." Visitors can enjoy the view of mountains and feel peace.

黃金福隆線 | 轉乘資訊  
Golden Fulong Shuttle bus  
Transit Information



公車即時動態  
Real-Time  
Bus Status



好行套票連結  
Link to Tourist Shuttle  
Ticket Packages

壯圍沙丘線 | 轉乘資訊  
Zhuangwei Dune Shuttle bus  
Transit Information



公車即時動態  
Real-Time  
Bus Status



好行套票連結  
Link to Tourist Shuttle  
Ticket Packages

宜蘭東北角海岸線 | 轉乘資訊  
Yilan and Northeast Coast Shuttle bus  
Transit Information



公車即時動態  
Real-Time  
Bus Status



好行套票連結  
Link to Tourist Shuttle  
Ticket Packages